

**PERATURAN PEMARKAHAN
BAHAGIAN A**

Soalan	PERKARA	MARKAH
1 a i)	<ul style="list-style-type: none"> - واليتيمى : dan anak-anak yatim - الزكوة : zakatTM 	1 X 2 m (2 markah)
ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Menyembah Allah Yang Esa - Berbakti kepada Ibu Bapa - Berbuat baik kepada kaum kerabat - Membantu anak yatim - Membantu orang miskin - Berkomunikasi sesama manusia dengan baik - Menunaikan solat - Mengeluarkan zakat 	2 X 2 m (4 markah)
iii)	<ul style="list-style-type: none"> - Hanya Allah yang berhak disembah dan ditaati - Allah menuntut umat Islam menyayangi, menghormati dan mentaati kepada kedua-dua ibu bapa - Setiap umat Islam bertanggungjawab memelihara hubungan persaudaraan - Solat membangun kecemerlangan individu - Zakat mengeluarkan kemiskinan - Anak yatim perlu diberi kasih sayang dan bantuan kebendaan 	2 X 2m [4 markah]
b i)	" وتميط الأذى عن الطريق صدقة "	2 X 1 m [2 markah]
ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Memberi dengan ikhlas tanpa mengharapkan balasan - Berusaha menyembunyikan pemberian itu daripada pengetahuan orang ramai kecuali dengan tujuan untuk dicontohi - Tidak mengungkit sedekah yang diberi - Menunjukkan muka yang manis semasa menghulurkan sedekah - Bersedekah daripada sumber yang halal dan benda yang baik 	2 X 2 m [4 markah]
(c)	<ol style="list-style-type: none"> 1. برايمان كئد هاري احيرة 2. واواسن يئغ جاءوه 3. برسكف فرو اكتيق 4. ملاكوكن فراوبهن 	1 X 4 m [4 markah]
2 a i)	سَأَلَ رَبَّهُ إِنِّي أَخافُ أَنْ يُسَوِّدَ وَجْهِي	2 X 1 m [2 markah]
ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Mendapat keampunan dan keredhaan Allah - Dimudahkan rezeki dan pertolongan Allah - Mendapat ganjaran syurga yang penuh dengan nikmat - Disayangi dan dihormati oleh masyarakat 	2 X 2 m [4 markah]

iii)	<ul style="list-style-type: none"> - Membelanjakan harta di jalan Allah - Mengawal diri ketika marah - Memaafkan kesalahan orang lain - Segera bertaubat apabila melakukan dosa 	2 X 2 m [4 markah]
b i)	<ul style="list-style-type: none"> - Pada bahasa : baharu / khabar / berita - Pada istilah : setiap ucapan, perbuatan, pengakuan dan sifat-sifat yang disandarkan kepada Rasulullah 	
ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Islam - Berakal - Baligh - Adil - Kuat hafazan - Menjaga tulisan - waspada 	4 X 1 m [4 markah]
(c)	<p>کماھیرن بر بهاس دان بر کومونیکاسی امت / فتنیغ دالم کھیدوئن . کیت مستی / براوسھا مغواساء ی فلباکای بهاس د سمنیغ / مملاجر ی سیلوق-بیلوق بودایا مشارکت لاء ی</p> <ul style="list-style-type: none"> - kesalahan tidak lebih 2 mendapat 1 markah - kekurangan titik atau tiada titik dikira satu kesalahan - huruf ceraian tidak dikira - kesalahan pada huruf, dikira satu kesalahan - tertinggal huruf atau perkataan dikira satu kesalahan 	4 X 1 m [4 markah]

BAHAGIAN B

3 a i)	<ul style="list-style-type: none"> - Nabi Muhammad (saw) - Nabi Musa (as) - Nabi Isa (as) - Nabi Nuh (as) - Nabi Ibrahim (as) 	4 X 1 m [4 markah]
ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Memiliki sifat yang cekal dan tabah - Paling banyak menanggung ujian dalam perjanjian - Sabar dan mempunyai keazaman yang kuat berdepan dengan musuh - Mempunyai sifat kecekalan dalam perjuangan menegakkan agama 	2 X 2 m [4 markah]
b i)	Dari segi istilah : suatu kehidupan antara kehidupan dunia dan akhirat	1 X 2 m [2 markah]
ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Bertaubat dan beristighfar kepada Allah - Melaksanakan segala perintah Allah dan meninggalkan larangan-Nya - Berbuat kebaikan dan berkasih sayang sesama manusia - Melaksanakan amar maaruf nahi mungkar dalam masyarakat - Memberikan sumbangan ke arah kemajuan Islam 	3 X 2 m [6 markah]
c (i)	2 - 3 - 1 @ 2 3 1	3 X 1 m [3 markah]

	(ii)	1 – 3 -2 @ 1 2 3	3 X 1 m [3 markah]
4	a) i)	Bersuci menurut istilah syarak ialah membersihkan diri, pakaian dan tempat daripada hadas dan najis.	[1 x 2 = 2 markah]
	ii)	Bahan-bahan yang digunakan untuk bersuci: - Air mutlak - Tanah/debu yang suci - Benda-benda kesat seperti batu, kayu. - Tawas, garam dan bahan-bahan kimia.	4 x 1 = 4 markah]
	b) i)	Puasa dari segi bahasa ialah menahan diri. Puasa dari segi istilah syarak ialah menahan diri daripada makan dan minum dan perkara-perkara yang membatalkan puasa bermula terbit fajar sadiq hingga terbenam matahari yang disertai niat.	[2 x 2 = 4 markah]
	ii)	Rukun puasa: - Niat - Menahan diri daripada melakukan perkara-perkara yang membatalkan puasa.	[2 x 2 = 4 markah]
	iii)	Kesan tidak berpuasa tanpa sebab: - Dimurkai Allah - Kehidupan tidak tenang - Dibenci masyarakat - Cepat berputus asa - Riak dan gelisah - Menyumbang kepada kemunduran negara.	
	c) i) ii) iii) iv)	Tidak sah solat aidilfitri Sah solat Aminah Tidak sah Sah solat aidilfitri	[4 x 1 = 4 markah]
5	a) i)	- Dakwah secara rahsia - Dakwah secara terang	2x1 [2m]
	ii)	- Rumah rasulullah dibaling dengan tahi unta - Abu Jahal cuba menghempas batu besar ketika Rasulullah s.a.w solat. - Leher Rasulullah s.a.w pernah dijerut dengan serban - Orang kafir meludah dan mendusta kerasulannya - Rasulullah s.a.w ditawarkan dengan pangkat harta dan wanita untuk menghentikan dakwahnya - Dihujani dengan pertanyaan untuk menghina agamanya.	2x2 [4m]

b	i	Maksud : perlembagaan yang ditulis dan dipersetujui bersama oleh semua golongan yang terdiri daripada Islam dan bukan Islam yang menjadi warga negara Madinah.	1x2 [2m]	
	ii	<ul style="list-style-type: none"> - Rasulullah diiktiraf sebagai ketua negara Islam yang pertama di dunia. - Penempatan masyarakat yang tersusun dan memudahkan perhubungan mereka dengan Rasulullah. - Rasulullah memberi tumpuan mewujudkan hubungan dengan negara luar. 	2x2 [4m]	
c	i	<ul style="list-style-type: none"> - Mengemas kini Majlis Syura. - Mengasas jabatan pentadbiran seperti jabatan cukai dan harta, jabatan persuratan dan ketenteraan. - Memisahkan kuasa kehakiman daripada kuasa pentadbiran. - Mengasaskan undang-undang hisbah. - Mengasaskan taqvim Islam 	2x2 [4m]	
	ii	<ul style="list-style-type: none"> - Mengumumkan keislamannya di khalayak ramai (berani). - Menghukum anaknya sendiri mengikut undang-undang Islam. - Mencabar orang Quraisy agar menghalangnya berhijrah.(berani / tegas) 	2x2 [4m]	
6	a	i)	<ul style="list-style-type: none"> - Menyuskan - Memelihara - Mendidik - Memberi kasih sayang - Memberi nafkah 	2 X 1m [2 markah]
		ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Tidak mendapat keredhaan, rahmat dan keampunan Allah - Tidak dihormati dan dikasihi oleh manusia - Tidak memperoleh kebahagiaan hidup di dunia dan di akhirat - Mendapat dosa besar - Jiwa tidak tenang 	2 X 2 m [4 markah]
	b	i)	Orang yang tinggal berdekatan dengan rumah kita / sama ada di kanan, di kiri, di depan, di belakang, di tingkat bawah hingga 40 buah rumah dari setiap penjuru	1 X 2 m [4 markah]
		ii)	<ul style="list-style-type: none"> - Ziarah- menziarahi terutama ketika sakit - Menjauhi perasaan hasad dengki / menjaga perasaan jiran - Menjaga keselamatan rumah jiran ketika ketiadaannya - Mendoakan kesejahteraan apabila jiran mendapat nikmat - Memelihara rahsia jiran 	2 X 2 m [4 markah]
		iii)	<ul style="list-style-type: none"> - Memberitahu kedua ibu bapanya - Menolong mendapatkan rawatan - Menghulurkan sumbangan kewangan - menziarahinya 	1 X 2 m [2 markah]
	c	i)	<ul style="list-style-type: none"> - menunaikan amanah dan tanggungjawab - mencari rezeki yang halal - meningkatkan pendapatan keluarga - meningkatkan produktiviti negara 	2 x 2 m [4 markah]
		ii)	<ul style="list-style-type: none"> - memberi nasihat / motivasi / mengingatkan - memberitahu kepada guru tingkatan 	1 X 2 m [2 markah]